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- Rok 2012 za nami - jaki był dla Wydziału Kryminal-

nego KWP w Olsztynie? 

 - Moim zdaniem był to rok sukcesów, czego dowodem 

mogą być m.in. realizowane przez nas sprawy 

 i zatrzymania przestępców. 

 

- Jakimi sprawami możecie się pochwalić? 

- Dużo czasu i energii poświęcili nasi 

policjanci na zwalczanie przestępczości 

samochodowej.  

Efektem ich żmudnej pracy jest spadek 

dynamiki w tej kategorii przestępstw. 

Zatrzymano na przykład grupy  

sprawców kradzieży samochodów  

z terenu Wielbarka oraz Mławy.  

Zatrzymano także trzyosobową grupę  

z Gdańska, która kradła samochody 

m.in. z terenu naszego województwa.  

Te sprawy są już w fazie postępowania przygoto-

wawczego, ale cały czas się rozwijają.  

Zabezpieczyliśmy wiele samochodów, postawiliśmy 

wiele zarzutów. 

 

 

 

 

 

Mieliśmy równie wiele sukcesów w zwalczaniu  

przestępczości przeciwko mieniu.  

Zatrzymaliśmy na przykład przestępcę, który na terenie 

naszego województwa, ale również na terenie  

województwa kujawsko-pomorskiego i pomorskiego 

dokonywał oszustw metodą „na wnuczka”.  

Zatrzymaliśmy również oszustki narodowości romskiej, 

które podając się za pracowników Miej-

skiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

oferowały starszym osobom darmowe 

koce tylko po to, aby w czasie prezen-

tacji dokonywać kradzieży różnych 

przedmiotów z mieszkania ofiary. 

 

- Mieliście również poważne sukce-

sy w zwalczaniu przestępczości 

przeciwko życiu i zdrowiu,  

a w mediach często mówiono  

również o sukcesach zespołu poszukiwań  

celowych i zespołu narkotykowego. 

- Rzeczywiście, w tych kategoriach też mamy doskona-

ły fachowców.  

Jeśli chodzi o pracę zespołu poszukiwań celowych, to 

2012 rok zakończyliśmy z mniejszą liczbą poszukiwań 

niż go zaczęliśmy. To właściwy trend świadczący m.in. 

o rzetelnej realizacji zadań w tym zakresie  

przez funkcjonariuszy tego zespołu.  

Są jednymi z najskuteczniejszych w Polsce policjantów m.in. w zakresie zwalczania siedmiu kategorii  

przestępstw najbardziej uciążliwych dla społeczeństwa.   

Z roku na rok utrzymują pozytywne trendy ograniczania przestępczości.  

 

Jak oceniają swoją pracę w 2012 r.?  

O tym w rozmowie 

z podinsp. Januszem Sieją  

Naczelnikiem Wydziału Kryminalnego  

KWP w Olsztynie. 

 

podinsp. Janusz Sieja  

sierpień 2012 r.– rozbicie grupy zajmującej się 
kradzieżami luksusowych samochodów 
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Policjanci ciężko pracowali na ten sukces,  

często musieli wyjeżdżać w teren, wykonywać szereg 

czynności, co w konsekwencji skutkowało zatrzymania-

mi. Jestem bardzo zadowolony z ich pracy. 

 

Jeśli chodzi o przestępstwa przeciwko życiu i zdrowiu, 

to realizowaliśmy z sukcesami wiele spraw.  

Już w styczniu 2012 roku była realizacja sprawy  

wymuszenia rozbójniczego, do którego doszło  

na terenie gminy Sorkwity pod koniec 2011 r., kiedy to 

kilku sprawców podając się za funkcjonariuszy CBŚ 

dokonało kradzieży pieniędzy w kwocie 180 tys. zl. 

 Na początku 2012 roku zatrzymaliśmy trzy osoby  

podejrzane o te wymuszenia, wobec których sąd zasto-

sował areszt tymczasowy. 

 

W lutym mieliśmy realizację trudnej 

 i skomplikowanej sprawy, która wy-

magała przeprowadzenia szeregu 

czynności - udało się ustalić i zatrzy-

mać sprawców rozboju dokonanego  

w marciu 2011 roku w Braniewie. 

Sprawcy podający się za funkcjona-

riuszy Urzędu Kontroli Skarbowej 

dokonali kradzieży pieniędzy.  

Dzięki pracy policjantów Wydziału Kryminalnego 

KWP w Olsztynie i policjantów z Komendy Powia-

towej Policji w Braniewie udało się sprawców 

ustalić i zatrzymać. 

 

W marcu 2012 roku zostali zatrzymani sprawcy wymu-

szeń rozbójniczych na mieszkance gminy Ostróda, 

którzy działali w okresie od czerwca 2011 r. do lutego 

2012 r. Sprawcy zostali ustaleni i zatrzymani w wyniku 

przeprowadzonych przez nas czynności. Okazali się 

nimi mieszkańcy Trójmiasta. 

 

Od marca 2012 roku do chwili obecnej prowadzone są 

czynności w sprawie usiłowania doprowadzeń osób 

małoletnich do obcowania płciowego oraz utrwalania  

i rozpowszechniania pornografii dziecięcej na terenie 

Polski. Dotychczas zatrzymano siedem osób z terenu 

kraju, które zostały aresztowane. Trwają czynności 

zmierzające do ustalenia kolejnych osób pokrzywdzo-

nych, jak i sprawców.  

 

W październiku realizowaliśmy sprawę uprowadzenia 

dla okupu mieszkańca Iławy, który został  

co prawda wypuszczony przez sprawców,  

ale tylko po to, żeby zebrać 100 tys. złotych 

 i przekazać je sprawcom, w zamian za domnie-

mane długi.  

Bardzo dobra współpra-

ca z CBŚ zarówno  

naszym olsztyńskim, jak 

i wydziałem pościgowym 

KGP doprowadziła do 

naprawdę szybkiej reali-

zacji, trwającej od mo-

menty zdarzenia – czyli 

od uprowadzenia tego mężczyzny, do zatrzymania 

sprawców- cztery dni. 

 Zatrzymania poszukiwanych listami gończymi  i ENA 
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 Tutaj naprawdę należą się policjantom słowa uznania 

za zaangażowanie, odpowiednią organizację i skutecz-

ność przy wykonywaniu czynności, wynikiem czego 

było szybkie ustalenie i zatrzymanie sprawców. 

 

Jeśli chodzi o zwalczanie przestępczości narkotykowej, 

to w wyniku pracy policjantów Wydziału Kryminalnego 

sukcesywnie zatrzymywane i rozliczane są osoby zaj-

mujące się przestępczością narkotykową. Przestępcy 

starają się wymyślać nowe sposoby transportu narkoty-

ków, ale policjanci są w tej materii bardzo czujni. Jako 

ciekawostkę mogę podać, że zatrzymano osobę, która 

przewoziła narkotyki w zamrożonych kulach mięsa.  To 

pierwszy przypadek w mojej historii, żeby ktoś wymyślił 

taki sposób transportu narkotyków. Na szczęście w 

wyniku pracy operacyjnej osoba ta została ustalona i 

zatrzymana w momencie, kiedy przyjechała na nasz 

teren. 

 

 

 

 

 

- Pracę waszego wydziału można ocenić również  

za pomocą statystyki. Jak w tym aspekcie wygląda 

wasza praca? 

- Żartobliwie możemy powiedzieć, że „świecimy się 

 na zielono” – czyli dobrze.  

 

 

Widać to szczególnie po wynikach w siedmiu  

kategoriach przestępstw pospolitych, które są przez 

KGP oceniane. Te wyniki są dobre zarówno, jeśli  

chodzi o liczbę postępowań wszczętych, jak i wykry-

walność: w 2012 roku wszczęto mniej postępowań niż 

w 2011 r., lepsza była również wykrywalność –  

czyli, jest się z czego cieszyć.  

Chciałbym tę pozytywną tendencję utrzymać również  

w tym roku. 

 

 

 
 
Policjanci Wydziału Kryminalnego 
Komendy Wojewódzkiej Policji  
w Olsztynie zatrzymali 35-letniego 
Roberta L. , który mógł kierować 
grupą przestępczą zajmującą się 
przemytem wewnątrzwspólnoto-
wym oraz wprowadzeniem do obro-
tu znacznych ilości narkotyków.  

Luty 2012 r. - Policjanci zatrzymali  
58-letniego kuriera narkotykowego,  
który posiadał 8 kg marihuany.  
Czarnorynkowa wartość zabezpieczonego 
narkotyku to ćwierć miliona złotych.  

4 kg marihuany w butli gazowej auta - policjanci z Wydziału  
Kryminalnego KWP w Olsztynie zajmujący się przestępczo-
ścią narkotykową wspólnie z kryminalnymi z Komendy Po-
wiatowej Policji w Kętrzynie oraz funkcjonariuszami Izby 
Celnej w Olsztynie zatrzymali 42-letniego Dariusza Sz.  
podejrzanego o przemyt 

 

 

Rozmawiała Bożena Przyborowska 
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Przyczyniają się do rozwiązania wielu skompliko-

wanych spraw kryminalnych.  

W swojej codziennej pracy przetwarzają ogromne 

ilość danych, wykorzystując do tego między innymi 

analizę kryminalną.  

Zajmują się również współpracą międzynarodową 

przyczyniając się m.in. do zatrzymywania osób  

poszukiwanych Europejskim Nakazem Aresztowa-

nia – policjanci Wydziału Wywiadu Kryminalnego 

KWP w Olsztynie. 

 

Czy spełniły się ich marzenia sprzed roku o pracy 

na nowoczesnym sprzęcie o dużej wydajności?  

Jak minął im kolejny rok pracy? O tym w rozmowie 

z mł. insp. Joanną Kamińską Naczelnikiem Wydzia-

łu Wywiadu Kryminalnego KWP w Olsztynie. 

 

 

 

- Jaki był dla waszego wydziału rok 2012? 

- Jeśli chodzi o pracę to był to rok bardzo udany,  

bo udało się nam pomóc w realizacji wielu ciekawych 

spraw. Natomiast, jeżeli chodzi o kwestie materialne, 

finansowe- to w tej materii trochę narzekaliśmy.  

Naszą bolączką nadal jest brak nowoczesnego sprzętu 

komputerowego dla analityków. Jeśli chcemy być sku-

teczni, to musimy pracować na najnowocześniejszym 

sprzęcie. Technika idzie naprzód, więc sprzęt, który ma 

rok czy dwa jest już dla nas niewystarczający.  

 

- Mimo wszystko w ubiegłym roku odnieśliście  

wiele sukcesów. 

- Osiągaliśmy sukcesy. 

 Pracowaliśmy na przykład nad sprawą nielegalnego 

handlu bronią, w którą zaangażowane były trzy woje-

wództwa, bo handel odbywał się na terenie wojewódz-

twa kujawsko-pomorskiego, warmińsko-mazurskiego  

i łódzkiego.  

Udało się nam ustalić osoby trudniące się tym procede-

rem, a więc wytwórców- wśród których był rusznikarz  

z wykształcenia -oraz osoby, które posiadały nielegal-

nie wytworzoną broń.  

W wyniku działań Wydziału Kryminalnego zabezpie-

czono kilkadziesiąt sztuk broni. 

 

 Kolejną ciekawą sprawą, nad którą pracowaliśmy były 

kradzieże mieszkaniowe w Elblągu, Iławie i Białej Pi-

skiej metodą na tak zwany „kocyk”. Sprawcy chodzili 

po mieszkaniach starszych ludzi oferując za darmo koc 

rzekomo z Unii Europejskiej. Aby go otrzymać należało 

pokazać banknot, na którym miała być określona liter-

ka, bądź cyferka. Starsze osoby zachęcone ofertą 

oszustów szły sprawdzić swoją gotówkę, wskazując 

tym samym miejsce przechowywania banknotów.  

Tego właśnie oczekiwali oszuści. Potem wystarczyło 

im tylko zaaranżować małe zawirowanie, aby zostawić 

mieszkańca z kocykiem, ale bez gotówki. 

mł. insp. Joanna Kamińska 
 Naczelnik Wydziału Wywiadu  

Kryminalnego 
 KWP w Olszynie 
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 Po naszej analizie okazało się, że sprawcami była  

kilkuosobowa grupa, która działała na terenie  

całego kraju. 

 

Kolejna sprawa to uprowadzenie w Iławie osoby dla 

okupu. Dzięki wytężonej i intensywnej pracy analityka 

udało się ustalić sprawców i zleceniodawcę tego po-

rwania. 

 

Nasz analityk pracował również nad sprawą gospodar-

czą - podrabiania produktów jednego z międzynarodo-

wych koncernów, którą realizował niedawno Wydział 

do walki z Przestępczością- Gospodarczą KWP  

w Olsztynie. 

 

W październiku i listopadzie 2012 roku na terenie na-

szego województwa było kilka oszustw metodą  

na wnuczka. W wyniku analizy kryminalnej został usta-

lony i zatrzymany jednej ze sprawców. Ta sprawa jest 

w toku, ale już wiadomo, że było kilkanaście takich 

zdarzeń, że grupa działała na terenie całego kraju  

powodując straty sięgające -na obecnym etapie- kilku-

set tysięcy złotych.  

 

Pracowaliśmy również nad sprawą napadu na konwo-

jentów jednej z hurtowni w Elblągu. W wyniku naszej 

analizy udało się ustalić dwóch sprawców oraz tak 

zwanego wystawiającego. 

 

Nasz analityk pracował również nad sprawą rozpo-

wszechniania dziecięcej pornografii. W związku z pra-

cą nad tą sprawą udało się nie tylko zatrzymać kilku 

mężczyzn, którzy rozpowszechniali dziecięcą porno-

grafię, ale również zidentyfikować całą siatkę.  

Ta sprawa dotyczy okolic Braniewa i prowadzi ją bra-

niewska prokuratura. 

 

 

 

 

 

- Przyczyniliście się do rozwiązania wielu poważ-

nych spraw. W mediach jednak najczęściej mówi 

się o tych, którzy zatrzymali czy rozbili grupy prze-

stępcze. Nie lubicie mówić o swoich sukcesach, 

czy też zapomina się o waszym udziale? 

- Ci, którzy firmują ten sukces absolutnie o nas nie za-

pominają. Nasi policjanci za te sprawy, o których mówi-

łam zostali nagrodzeni, a wnioski pisali właśnie naczel-

nicy z wydziałów merytorycznych. Policjanci o nas pa-

miętają i doceniają naszą pracę. 

To, że my się nie lansujemy w mediach wynika z tego, 

że nie chcemy zdradzać przestępcom metod naszej 

pracy. Każda opowieść o tym, jak doszliśmy do pew-

nych rzeczy, jest czytana również przez nich i może 

być później wykorzystana do doskonalenia technik 

przestępczych. Dlatego też nie lubimy mówić o kuli-

sach naszej pracy. Staramy się również nie mówić  

o sprawach, które nie zostały zakończone. Co więcej – 

kiedy inne służby robią na przykład prezentacje, w któ-

rych opowiadają, jak po kolei służba dochodziła  

do końcowego efektu, to my jesteśmy niezadowoleni, 

że odkrywa się także nasz warsztat pracy.  

W tym zakresie naszą rolę postrzegam podobnie  

jak na przykład pracę laboratorium kryminalistycznego 

– robimy swoje i nie chwalimy się metodami pracy. 

 

- Jednym z obszarów waszej pracy jest współpraca 

międzynarodowa. 

- W tym roku nasz kolega st. sierż. Łukasz Droliński – 

referent Wydziału Wywiadu Kryminalnego KWP 

w Olsztynie uczestniczył w projekcie „Migracja pracow-

ników z centralnej i wschodniej Europy do holender-

skiego regionu Limburg – Noord”, który miał na celu 

zwalczanie i zapobieganie łamaniu prawa przez właści-

cieli mieszkań wynajmowanych emigrantom, polepsze-

nie procesu wymiany informacji oraz współpracę mię-

dzy zaangażowanymi w projekt służbami – Urzędem 

Miasta Horst aan de Maas, Strażą Pożarną, Policją, 

Inspekcją Pracy, Urzędem Skarbowym – oraz poprawę 

współpracy pomiędzy polską społecznością w Limburg 

– Noord a służbami biorącymi udział w projekcie.  
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Nasz policjant st. sierż. Łukasz Droliński wraz z dwie-

ma innymi osobami z Komendy Wojewódzkiej Policji  

w Olsztynie spędzili w Holandii 9 dni uczestnicząc  

w tym czasie m.in. w odprawach służbowych lokalnej 

jednostki Policji, asystując podczas służb patrolowo – 

interwencyjnych, dzielnicowych oraz w przeprowadza-

niu kontroli warunków mieszkaniowych w domach wy-

najmowanych przez Polaków.  

W trakcie tej wizyty delegacja z KWP w Olsztynie 

 odwiedziła m.in. centrum wymiany informacji pomię-

dzy holenderską, belgijską i niemiecką policją (EPICC) 

w Heerlen (Holandia), zapoznała się z metodami pracy 

oraz systemami informatycznymi służącymi policjom 

trzech krajów do szybkiej wymiany informacji o oso-

bach i zdarzeniach z ich udziałem, spotkała się z  

szefem policji w Komendzie Policji w Venlo - Panem 

Robem Grave, zapoznała się z systemem pracy dyżur-

nych jednostki oraz odwiedziła Centrum Zarządzania 

Kryzysowego dla regionu Limburg – Noord (wspólne 

centrum dla straży pożarnej, pogotowia ratunkowego 

 i policji). 

Ten wyjazd odbył się w ramach Protokołu dotyczącego 

realizacji przez Komendanta Wojewódzkiego Policji  

w Olsztynie i Komendanta Policji Regionu Limburg – 

Noord postanowień „Memorandum w sprawie porozu-

mienia między Ministrem Spraw Wewnętrznych Rze-

czypospolitej Polskiej oraz Ministrem Spraw Wewnętrz-

nych i Ministrem Sprawiedliwości Holandii w sprawie 

współpracy w zakresie rozwoju działalności policyjnej” 

podpisanego w Hadze w dniu 30 października 1996 r.  

 

- A jakie macie plany na 2013 rok? 

- Takim planem, który jest już na etapie finalnym, jest 

powiększenie komórki analitycznej - największej kuźni 

naszego sukcesu. Od 1 stycznia przychodzą do nasze-

go wydziału dwie nowe osoby. To nas bardzo cieszy,  

a przyjęcie do wydziału dwóch nowych pracowników  

w dobie redukcji etatów, uznajemy za nasz sukces. 

Wiele obiecuję sobie też po tym, że powołano etat  

Zastępcy Naczelnika Wydziału Wywiadu Kryminalne-

go. Przyszedł doświadczony policjant, który przy tych 

sprawach, o których mówiłam,  pracował jeszcze w 

Wydziale Kryminalnym, będzie więc miał takie dwuto-

rowe spojrzenie na pracę: z jednej strony praktyka, a z 

drugiej analityka.  

No i strasznie liczę na to, że w 2013 roku poprawi się 

nasza sytuacja „sprzętowa”. 

 

- Odnośnie sprzętu, pamiętam, że takie samo  

marzenie miała Pani w styczniu 2012 roku. 

- Tak, cały czas o tym sprzęcie mówiłam. Miałam na-

dzieję, że kryzys jest już gdzieś za nami, ale okazuje 

się, że nie - więc teraz tym bardziej życzyłabym sobie 

 i pracownikom tego, abyśmy takim najnowocześniej-

szym sprzętem w 2013 roku zostali obdarowani. 

 

 

  

Listopad 2012 - wizyta policjantów w Holandii 

Rozmawiała Bożena Przyborowska 
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 B.P. - Jaki był zeszły rok dla Wydziału do walki  

z Przestępczością Gospodarczą KWP w Olsztynie? 

- Rok 2012 był okresem obfitującym w wiele wydarzeń 

zarówno pozytywnych, jak i negatywnych.  

Zacznę od zdarzeń, które wstrząsnęły nie tylko poli-

cjantami naszego wydziału, pionu, ale także całym  

garnizonem warmińsko-mazurskim.  

27 czerwca 2012 roku w godzinach popołudniowych 

dowiedziałem się od dyżurnego KWP o udziale moich 

funkcjonariuszy w wypadku samochodowym na trasie 

nr 7 w okolicy Nidzicy. Pojechałem na miejsce,  

jak w każdej tego typu sytuacji i dopiero tam obejrza-

łem rozmiar tej tragedii. Chwilę później doszła do mnie 

myśl, że straciłem dwóch policjantów, mój wydział stra-

cił dwóch niezwykłych kolegów, dwie żony straciły swo-

ich mężów, a troje dzieci swoich ojców. Tak dramatycz-

nych przeżyć nie miałem nigdy wcześniej. 

 W tym wypadku zginęły lub zmarły w wyniku obrażeń 

jeszcze dwie osoby. Jedną z nich była nasza koleżan-

ka z Wydziału Kontroli, drugą - Pani, której nie znałem,  

a która również jechała tym samochodem.  

 

 

 

 

Po tym zdarzeniu trudno było nam się otrząsnąć i choć 

minęło już pół roku od tego zdarzenia, to cały czas  

w nas te wydarzenia pozostały.  

 

Tego samego roku jeszcze jeden nasz policjant miał 

wypadek, choć obyło się bez dramatycznych skutków, 

to również okoliczności tego zdarzenia drogowego 

związane z pobytem małżonki policjanta w szpitalu, 

spowodowały kryzysową sytuację.  

 

W obliczu tych dramatycznych zdarzeń policjanci i pra-

cownicy naszego wydziału okazali się niezwykle doj-

rzałymi ludźmi, którzy zjednoczyli się w tym trudnym 

czasie, aby godnie pożegnać naszych przyjaciół,  

a także nieść pomoc rodzinom zmarłych. 

 Wydział w dużej mierze współuczestniczył w organiza-

cji pogrzebów, w zbiórce charytatywnej dla poszkodo-

wanych rodzin, do tej pory pomaga wdowom po poli-

cjantach, utrzymuje kontakt z rodzinami i na co dzień 

pomaga w rozwiązywaniu bieżących problemów tych 

rodzin. Mogę z całą odpowiedzialnością powiedzieć, że 

praca z tymi ludźmi jest wielką satysfakcją  

i wielkim zaszczytem. Nigdy wcześniej tego nie powie-

działem, choć miałem wiele okazji ku temu, ale teraz 

wiem, że mamy wspaniały zespół ludzi, który w sytu-

acjach kryzysowych świetnie się sprawdza.  

 

- „W 2012 roku mieliśmy wiele sukcesów, z pozytywnym skutkiem 

zakończyliśmy wiele postępowań przygotowawczych,  

zrealizowaliśmy także wiele form pracy operacyjnej”. 

...„ Tego wszystkiego, nie byłoby, gdyby nie ciężka i mozolna praca 

wszystkich policjantów i pracowników pionu PG naszego woje-

wództwa. Chciałem im bardzo podziękować, nie tylko za pracę,  

ale także za pasję z jaką wykonują swoje codzienne obowiązki”– 

powiedział mł. insp. Piotr Zabuski Naczelnik Wydziału do walki  

z Przestępczością Gospodarczą KWP w Olsztynie. 
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Mówią, że dopiero wojna pokazuje, jakie mamy wojsko. 

Odnosząc to na grunt Policji, to właśnie rok 2012  

wymusił sprawdzenie naszego wydziału. 

   

W tym samym roku odeszło od nas czterech policjan-

tów, w tym dwóch na emeryturę i dwóch do innych  

jednostek. Dwóch z nich było wielkimi autorytetami  

w dziedzinie dochodzeniowo-śledczej, na co dzień 

wspierali swoim doświadczeniem młodszych kolegów  

i koleżanki, wielokrotnie KMP i KPP korzystały z ich 

podpowiedzi. Ich miejsce już zastąpili nowi adepci 

sztuki policyjnej, bowiem przyszło do naszego wydziału 

pięć nowych osób. To są doświadczeni policjanci, któ-

rzy wcześniej realizowali się w KMP w Olsztynie,  

KPP w Ostródzie, KPP w Bartoszycach i KPP 

w Szczytnie. Jak widać, sięgamy po ludzi z różnych 

jednostek, wbrew utartym twierdzeniom, że mamy ich 

tylko z Olsztyna.  

 

Ten rok, to również wiele awansów, mianowań  

na pierwsze stopnie oficerskie, atrakcyjnych szkoleń 

wyjazdowych organizowanych przez KWP i KGP,  

a także kolejny rok poprawy jakości pracy  

i jej efektywności. 

 

B.P. - Jakimi sukcesami możecie się pochwalić? 

- W 2012 roku mieliśmy wiele sukcesów, z pozytywnym 

skutkiem zakończyliśmy wiele postępowań przygoto-

wawczych, a także zrealizowaliśmy wiele form pracy 

operacyjnej. Wymienię tylko kilka, bo gdybym chciał 

wymienić wszystkie, to zabrakłoby kart w biuletynie. 

 

Jedną z pierwszych spraw prowadzonych w ubiegłym 

roku było ujawnienie nielegalnej mieszalni antybioty-

ków w Olsztynku. W trakcie realizacji ujawniono kilka 

ton fałszywego specyfiku oraz ponad czterysta kilkuki-

logramowych pojemników przygotowanych do wprowa-

dzenia do obrotu na nasz rynek. 

 

 

 Innym sukcesem z tego obszaru było ujawnienie niele-

galnej hurtowni sterydów oraz środków stymulujących 

na terenie Olsztyna. W trakcie działań zabezpieczono 

cały kontener tych środków farmaceutycznych 

 i zatrzymano organizatora procederu.  

 

Kolejnym sukcesem było zatrzymanie oraz  rozliczenie 

grupy Bułgarów, którzy dokonywali skimmingu na ban-

komatach bankowych naszego województwa. Na uwa-

gę zasługuje fakt, że policjanci w wyniku pracy opera-

cyjnej o zasięgu międzynarodowym zatrzymali dwóch 

sprawców na gorącym uczynku.  

 

Inną sprawą o zasięgu międzynarodowym była sprawa 

zrealizowana w grudniu 2012 roku, która dotyczyła  

zorganizowanego procederu produkcji i wprowadzania 

do obrotu ogromnej ilości podrabianych kosmetyków,  

w szczególności perfum, kremów, szamponów  

znanych marek światowych. Ta sama grupa podrabiała 

kawę, popularne proszki do prania, itd. 

W wyniku działań o charakterze międzynarodowym,  

w którym brało udział 90 policjantów, nasz wydział  

w jednym czasie zlikwidował fabryki, drukarnie, maga-

zyny, punkty dystrybucyjne w pięciu województwach. 

Na zdjęciach - Bułgarzy  
podejrzani  o skimming  
oraz bankomat z nakładką 
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Zatrzymano 6 osób - organizatorów tego procederu, 

zabezpieczono również kilkadziesiąt ton towaru, linie 

produkcyjne. Informacja o tej sprawie trafiła na oficjal-

ną stronę EUROPOLU, od tej policyjnej agencji  

otrzymaliśmy również gratulacje.  

 

Ten rok, to także realizacja dużej sprawy procesowej 

prowadzonej wobec zorganizowanej grupy przestęp-

czej, która ze Skarbu Państwa wyłudziła ok. 60 mln zł, 

a około 60 kolejnych milionów usiłowała wyłudzić.  

Na tym etapie policjanci naszego wydziału doprowadzi-

li do przedstawienia zarzutów  popełnienia przestęp-

stwa około 60 sprawcom tego procederu. 

Takich spraw w ubiegłym roku było dużo.  

 

2012 rok, to także okres największego zabezpieczenia 

majątkowego w sprawach procesowych w całym woje-

wództwie, bowiem zabezpieczeniom majątkowym pod-

legało ponad 13 mln zł.  

 

Ubiegły rok, to także wiele zrealizowanych przedsię-

wzięć o charakterze szkoleniowym m.in. zorganizowa-

no dla jednostek prokuratury konferencję pt. 

"Przestępczość Bankowa", która odbyła się w Piaskach 

koło Rucianego- Nidy.  

 

Wydział wystartował w konkursie Programu Unijnego 

OLAF-HERCULES  w Brukseli, w ramach którego  

wygrał grant na kwotę około 37.000 Euro, co pozwoli 

nam na zorganizowanie w 2013 roku dla pionu PG  

naszego województwa dwóch profesjonalnych szkoleń.  

W 2012 roku zorganizowaliśmy również kolejną edycję 

koncertu z zakresu prewencji kryminalnej "Bądź Świa-

domy" z udziałem Hirka Wrony, Zespołu KIM NOWAK  

i DJ Eproma, który odbył się w Sali Konferencyjnej  

Uniwersytetu Warmińsko-Mazurskiego w Olsztynie. 

W koncercie wzięło udział około 600 uczniów gimna-

zjów. Na podkreślenie zasługuje fakt, że taki koncert  

w skali kraju odbył się tylko raz i tylko w Olsztynie. 

 

Ostatnim sukcesem, którego efekty widać będzie  

w 2013 roku jest to, że KWP w Olsztynie, jako jedna  

z czterech jednostek w kraju (KWP Wrocław, KWP Lu-

blin i KWP Poznań) będzie realizowała pilotażowy 

projekt systemowego monitoringu Internetu.  

Do grupy czterech jednostek zostały zakwalifikowane 

komendy o największym doświadczeniu w zakresie 

zwalczania przestępczości w Internecie.   

 

Tego wszystkiego, o czym mówię, nie byłoby, gdyby 

nie ciężka i mozolna praca wszystkich policjantów 

i pracowników pionu PG w naszym województwie.  

I tu za Pani pośrednictwem chciałem im bardzo podzię-

kować, nie tylko za pracę, ale także za pasję,  

jaką wkładają w codzienne wykonywanie obowiązków 

służbowych.  

 

B.P. - A co przed wami w 2013 roku? Jakie macie 

plany? 

- Utrzymać ten pozytywny trend. Zadbać o atmosferę 

pracy, satysfakcję i poczucie dobrze spełnionego  

obowiązku. 
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- Rok 2012 – jaki był dla Wydziału Korupcji KWP  

w Olsztynie? 

- Uważam, że miniony 2012 rok był dobrym rokiem. 

Prowadziliśmy bardzo dużo postępowań o różnym 

stopniu trudności, od jednowątkowych, po bardzo 

skomplikowane, wielowątkowe postępowania  

z wieloma podejrzanymi. Realizowaliśmy sprawy  

wobec instytucji samorządowych, państwowych,  

zostały wniesione akty oskarżenia i te postępowania  

są obecnie na etapie sądowym.  

 

- Czy mógłby Pan podać przykłady spraw,  

którymi się w 2012 roku zajmowaliście? 

- Wspólnie z funkcjonariuszami jednej z komend  

powiatowych Policji realizowaliśmy na przykład  

sprawę, która dotyczyła Powiatowego Inspektoratu 

Nadzoru Budowlanego. To była naprawdę bardzo 

skomplikowana sprawa, która polegała na żądaniu  

i przyjmowaniu korzyści majątkowych oraz poświad-

czaniu nieprawdy w dokumentach zawiązanych z od-

biorami technicznymi budynków. W tej sprawie  

przedstawiono ponad 260 zarzutów. 

 

 

Realizowaliśmy również sprawę na przejściu granicz-

nym z Bezledach. Związana ona była z przyjmowaniem 

korzyści przez grupę funkcjonariuszy Służby Celnej  

od obywateli Federacji Rosyjskiej. Ta sprawa zakoń-

czyła się pierwszym nieprawomocnym skazaniem. 

 

Robimy również czynności w ramach dużego ogólno-

polskiego śledztwa dotyczącego korupcji wśród osób 

zatrudnionych w służbie zdrowia - chodzi o przetargi  

w szpitalach, między innymi na terenie naszego  

województwa.  

 

- Czy tych spraw korupcyjnych z roku na rok jest 

więcej? Jaka jest tendencja? 

- Można powiedzieć, że cały czas utrzymuje się ten 

sam poziom. W skali roku mogą był wahania  

w granicach kilku czy kilkunastu spraw. 

 

- Czyli kryzys w Polsce i na świecie nie przełożył 

się na zwiększenie przestępczości korupcyjnej? 

- W naszym województwie utrzymuje się stały poziom. 

Obserwujemy natomiast powstawanie nowych kategorii 

przestępstw korupcyjnych, nowych mechanizmów  

korupcyjnych.  

 

- „Chcielibyśmy dalej kreować dobry wizerunek  

Wydziału do walki z korupcją, dobry wizerunek Policji,  

a przede wszystkim chcielibyśmy nadal wpływać na poprawę 

stanu bezpieczeństwa w naszym województwie i nie tylko” – 

takie cele do realizacji stawiał sobie na początku  

ubiegłego roku nadkom. Michał Mrozik Naczelnik Wydziału  

do walki z korupcją.  

Czy w 2012 roku udało się zrealizować te plany?  
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Taka typowa czysta korupcja określona w artykule 228 

czy też artykule 229 Kodeksy Karnego jest coraz bar-

dziej zakamuflowana. Mamy do czynienia z innymi  

formami, jak na przykład z przekroczeniem uprawnień 

w celu osiągnięcia korzyści, czy też poświadczeniem 

nieprawdy w celu osiągnięcia korzyści.  

Z roku na rok pojawiają się nowe sposoby nielegalnego 

przyjmowania korzyści. 

 

- Wystarcza rąk do pracy? 

- Oczywiście większy wydział zawsze byłby mile 

 widziany. Dzięki zrozumieniu i przychylności Pana 

Komendanta ciecia etatowe, które dotknęły komendę 

wojewódzką na szczęście ominęły nasz wydział. Mamy 

pełny stan etatowy, nie mamy żadnych wakatów. 

 

- Czego możemy Panu i pana podwładnym życzyć 

w 2013 roku? 

- Dobrej pracy na dotychczasowym poziomie, i dobrej 

współpracy z komendantami miejskimi i powiatowymi 

Policji naszego garnizonu, a także dobrej współpracy  

z instytucjami i innymi podmiotami, które z nami  

współpracują w zakresie zwalczania przestępczości 

korupcyjnej. 

 

Korzystając z okazji chciałbym podziękować  

moim pracownikom za dotychczasowe zaangażowa-

nie, za ich trud, siłę i wkład w to wszystko, co warmiń-

sko-mazurska Policja osiągnęła w zakresie zwalczania 

i zapobiegania przestępczości korupcyjnej.  

Mam nadzieję, że w tym roku również przyczynimy się 

do poprawy stanu bezpieczeństwa  

na terenie Warmii i Mazur.  

 

 

 Rozmawiała Bożena Przyborowska 

 
Praca  by ła  d la  n ie go  naprawdę  ważna  

 
 
 

Po długiej i ciężkiej chorobie zmarł  
nadkom. Cezary Kurowski były Komendant  
Komisariatu Policji w Rucianem-Nidzie.  
Uroczystości pogrzebowe z udziałem asysty  
honorowej odbyły się 20 grudnia 2012 r. w Pieniężnie. 
 
Nadkom. Cezary Kurowski ostatnie lata służby pełnił  
w Komisariacie Policji w Rucianem - Nidzie pracując 
na stanowisku Komendanta. Wcześniej przez osiem lat 
związany był ze służbami kryminalnymi KMP w Olsztynie 
(1997 r. młodszy asystent Sekcji III Wydziału  Dochodze-
niowo.- Śledczego Komendy Rejonowej Policji w Olszty-
nie; 1999 r. - młodszy specjalista Samodzielnej Sekcji 
Dochodzeniowo – Śledczej Komisariatu III w Olsztynie; 
2000 r. detektyw Zespołu Kryminalnego KP III Olsztyn; 
2001 r. specjalista Sekcji Kryminalnej KP II Olsztyn; 
1.12.2005 r. – 23.10. 2007 r. kierownik Referatu do walki 
z przestępczością przeciwko mieniu SK KMP Olsztyn). 
 
W 2006 r., za wzorową służbę oraz w uznaniu szczegól-
nych zasług i osiągnięć służbowych, którymi przyczynił 
się do ochrony bezpieczeństwa ludzi oraz utrzymania 
bezpieczeństwa i porządku publicznego został  
odznaczony przez Ministra Spraw Wewnętrznych-  
Brązową Odznaką Zasłużony Policjant. 
 
Wśród policjantów cieszył się dobrą opinią i szacunkiem. 
Jeden z nich - Zbyszek Olszewski - tak wspomina  
zmarłego policjanta: „Pracowałem z Czarkiem w docho-
dzeniach trzy lata, znał się na robocie, był bardzo  
koleżeński i pogodny. Z kolei Marcin Kubas wspomina,  
że na Cezarego Kurowskiego zawsze można było liczyć. 
– „Bardzo dobrze się z nim pracowało, był rzetelny  
w pracy, zawsze można było na niego liczyć.  
Dla niego praca była naprawdę ważna”. 
 
Nadkom. Cezary Kurowski zmarł 18 grudnia 2012 r.  
po długiej i ciężkiej chorobie. 

sierż. sztab. Krzysztof Wasyńczuk 
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 - Komendant Wojewódzki Policji w Olsztynie  
nadinsp. Józef Gdański mianował Pana  

na stanowisko Naczelnika Wydziału Konwojowego 

KWP w Olsztynie. Jak przebiegała Pana dotychcza-

sowa służba w Policji? 

- Służbę w Policji rozpocząłem w Komendzie Stołecz-

nej 16 lat temu, dokładnie 20 sierpnia 1996 r.  

i w wydziale wywiadowczym KSP przepracowałem 

osiem lat. To był piękny okres mojej służby, wykonywa-

łem wtedy taką typową robotę policyjną – zatrzymania, 

pościgi. To była bardzo ciekawa praca.  

 

Od ośmiu lat pełnię służbę tutaj w Olsztynie.  

Zaczynałem od stanowiska dzielnicowego,  

następnie Zastępcy Komendanta Komisariatu Policji  

w Olsztynku, Kierownika Referatu w ruchu drogowym 

KMP w Olsztynie, następnie pełniłem służbę w ruchu 

drogowym KWP w Olsztynie, a ostatnie cztery lata spę-

dziłem w Wydziale Konwojowym na stanowisku Za-

stępcy  

 

i z dniem 12.12.2012 r. – taka wyjątkowa data- zosta-

łem mianowany na stanowisko Naczelnika Wydziału 

Konwojowego KWP w Olsztynie. 

 

Jak wyglądała praca Wydziału Konwojowego  

w 2012 roku? 

- Dużo zmian, między innymi nastąpiły zmiany  

w kadrze kierowniczej wydziału, na stanowisko Zastęp-

cy Naczelnika Wydziału Konwojowego mianowano 

nadkom. Radosława Dracha. 

 

Jeśli chodzi o pracę wydziału, to my nie osiągamy  

spektakularnych sukcesów - nie mamy zatrzymań,  

nie możemy się pochwalić  statystyką, np. wzrostem 

wykrywalności czy spadkiem dynamiki.   

Mamy dość specyficzną służbę i dla nas sukcesem jest 

każdy dzień bez wydarzeń nadzwyczajnych, a więc 

każdy dzień, w którym konwoje odbywają się w sposób 

bezpieczny, a policjanci z dalekich tras konwojowych 

bezpiecznie wracają do domu.  

 

Zajmują się m.in. konwojowaniem przestępców na polecenie sądów,  

prokuratur czy innych uprawnionych organów administracji państwowej,  

a także konwojowaniem przedmiotów wartościowych oraz materiałów  

zawierających informacje niejawne – policjanci Wydziału Konwojowego 

KWP w Olsztynie. 

 

 Jak minął im kolejny rok pracy?  Co nowego przyniósł 2012 r.?  

Jakie mają plany w 2013 r.? O tym w rozmowie  

z nadkom. Jarosławem Rybką  

nowym Naczelnikiem Wydziału Konwojowego KWP w Olsztynie. 

 

Komendant Wojewódzki Policji w Olsztynie nadinsp. Józef Gdański z dniem 12 grudnia  2012 roku 
 mianował na stanowisko Naczelnika Wydziału Konwojowego KWP w Olsztynie nadkom. Jarosława Rybkę   
–  dotychczasowego Zastępcę Naczelnika Wydziału Konwojowego KWP w Olsztynie.  
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To jest nasz sukces i za taką pracę dziękuję wszystkim 

policjantom, którzy się do tego przyczynili. 

Naszym sukcesem jest również realizacja wszystkich 

zleconych zadań, czego przykładem jest to, że do zera 

spadła liczba niewykonanych konwojów z winy Policji. 

Tak jest od kilku lat i chciałbym, aby tak było dalej. 

 

- Panie Naczelniku, jaką liczą policjantów  

i pracowników Policji Pan „dowodzi”? 

- Wydział Konwojowy jest największym wydziałem  

w Komendzie Wojewódzkiej Policji, jesteśmy liczniejsi 

od niejednej komendy powiatowej Policji.  

Nadzoruję pracę stu policjantów i jednego pracownika 

cywilnego. Mam nadzieję, że ta struktura jeszcze się 

zwiększy, ale zobaczymy jak to będzie w przyszłości. 

 

- Przyznam szczerze, że jestem zaskoczona tą  

liczbą policjantów Wydziału Konwojowego.  

To gdzie wy jesteście? 

- Jesteśmy wszędzie.  

W KWP w Olsztynie jest Zespół organizacji służby 

 i Referat; znajdujemy się również w dziewięciu komen-

dach powiatowych, i w zależności od miejsca, liczymy 

od 30 do 3 osób.  

Największa komórka jest w Olsztynie. 

 

- Nie nadzoruje Pan bezpośrednio pracy swoich 

podwładnych, nie ma Pan z nimi takiego bezpo-

średniego kontaktu. To ułatwia czy utrudnia pracę? 

- Jest to utrudnione zadanie, jeśli chodzi o nadzór,  

ale mamy kierowników średniego szczebla i właśnie  

na nich stawiamy. To oni nadzorują bezpośrednio  

policjantów, ich pracę, jak i realizację wszystkich  

naszych zadań, i im szczególnie dziękuję za służbę  

w 2012 r. 

 

 

 

 

- A na co stawiacie w 2013 roku? Jakie zadania was 

czekają?  

- Na bezpieczną realizację wszystkich konwojów.  

Stawiamy na bezpieczeństwo – to jest nasze najważ-

niejsze zadanie. 

 

- W jaki sposób zamierza Pan motywować policjan-

tów do pracy? 

- Zasady oceniania i motywowania są znane wszystkim 

policjantom wydziału. Odkąd przyszedłem do tego  

wydziału obowiązują te same zasady i nadal nie bę-

dziemy niczego tutaj zmieniać. Wszyscy je znają i każ-

dy wie, co należy zrobić, żeby być docenionym. 

 

- A co należy zrobić? 

- Stawiamy na realizację zadań, bezpieczeństwo 

w konwojach, zaangażowanie, dyspozycyjność,  

samodzielność przy wykonywaniu zadań, rzetelność, 

sprawność kierowania procesem realizacji zadań 

(kierownicy i koordynatorzy) – to są  podstawowe  

kryteria, które są  wymagane od każdego.  

Wszystkie dodatkowe – takie jak zatrzymania sprawcy 

wykroczenia czy przestępstwa również są nagradzane. 

 

- Panie Naczelniku, przed Panem nowy rok pracy, 

pierwszy na stanowisku Naczelnika. Co dla Pana 

jest w pracy najważniejsze? 

- Przede wszystkim ludzie.  

Tworzymy duży, zgrany zespól, pomimo że nie jeste-

śmy w jednym miejscu, tylko rozrzucani  

po całym województwie.  

To policjanci przyczyniają się do sukcesu wydziału, 

dlatego bardzo dziękuję wszystkim policjantom  

Wydziału Konwojowego KWP w Olsztynie 

 za ich dotychczasową pracę,  

za poświęcenie i zaangażowanie.  

 

 

 
Rozmawiała Bożena Przyborowska 
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Za dwa dni XXI Finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej 

Pomocy. Tradycyjnie policjanci z Warmii i Mazur 

oprócz tego, że będą pilnowali bezpieczeństwa 

wolontariuszy i porządku podczas organizowanych 

imprez, sami aktywnie włączą się w pomoc  

dzieciom i seniorom.  

Nadinsp. Józef Gdański szef warmińsko-

mazurskich policjantów przekazał na licytację  

swoją szablę generalską.  

- „Oddaję tę szablę, choć ma ona dla mnie  

wielką wartość, ale wiem, że zmieniając właści-

ciela podczas Finału WOŚP pomoże ona  

w ratowaniu życia dzieci i seniorów” –  

powiedział nadinsp. Józef Gdański Komendant  

Wojewódzki Policji w Olsztynie.  

 

Komendant otrzymał tę szablę 15 sierpnia 2010 roku, 

po nominacji generalskiej. Na szabli  znajduje się napis  

"Honor i Ojczyzna". Ten wartościowy przedmiot  

ofiarowany przez Komendanta -13 stycznia, na scenie 

ustawionej na Targu Rybnym w Olsztynie - licytować 

będzie rzecznik prasowy  Komendanta Wojewódzkiego 

Policji. Na tej samej scenie inne przedmioty ofiarowane  

orkiestrze licytować będą również rzecznicy prasowi:  

Komendy Wojewódzkiej Straży Pożarnej,  

Służby Więziennej, Straży Granicznej, Inspekcji  

Transportu Drogowego oraz Sztabu Wojskowego. 

  

Inne przedmioty przekazane przez warmińsko-

mazurską Policję na aukcję:  

 

KWP Olsztyn – dwie bombki policyjne  

wykonane ze wstążki, z dedykacją  

nadinsp. Józefa Gdańskiego Komendanta 

Wojewódzkiego Policji w Olsztynie;  

świeca z pierwszej wigilii służb mundurowych  

 

KMP w Elblągu – kilka elementów wyposażenia  

milicyjnego - kask z przyłbicą z 1984 r. jeszcze z met-

ką, pałka, maszyna do pisania  

oraz tablice z budynku z lat 80.  

 

KPP Ostróda - gadżety związane z Policją - kalenda-

rze, kubki z logo Policji, maskotki – „pancerniki” 

 

KPP Mrągowo – „Pancernik Gustaw”, maskotka kam-

panii „Klub Pancernika – klika w fotelikach” 

 

KPP Braniewo - okolicznościowy ryngraf  

Komendanta Powiatowego Policji w Braniewie 

 

Licytacja przedmiotów podarowanych WOŚP przez 

służby mundurowe rozpocznie się o godzinie 17.40. 

 

 

 

 

 

nadkom. Anna Fic 
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W braniewskim Centrum Kultury 

pod koniec grudnia 2012 r.  

odbyła się konferencja i wysta-

wa poświęcona walce polskiej 

Policji z przestępczością  

przeciwko zabytkom.  

Wystawa pod nazwą „Policja  

w ochronie dziedzictwa  

narodowego”  została zorgani-

zowana przez  Stowarzyszenie 

Muzeum Policji, przy współpracy 

z  samorządem powiatu  

braniewskiego.  

Na wystawie zaprezentowano różne 

aspekty przestępczości  

przeciwko zabytkom.  

Na kilkudziesięciu planszach  

(typu roll-up) można było zobaczyć 

m.in. zdjęcia odzyskanych przez poli-

cjantów w latach 1980-2011 zabyt-

ków, działalność prewencyjną,  

techniki fotograficzne umożliwiające 

wizualizację fałszerstw dzieł sztuki,  

a także najbardziej poszukiwane,  

skradzione dzieła sztuki.  

 

Osoby zwiedzające wystawę   

oraz zaproszeni goście mieli okazję 

wysłuchać  wprowadzenia  

wygłoszonego przez  

podinsp. Daniela Głowacza  – prezesa 

Stowarzyszenia Muzeum Policji oraz 

wykładu pt. „Rola Policji w walce  

z przestępczością przeciwko dziedzic-

twu kulturowemu”, przeprowadzonego 

przez mł. insp. Mirosława Karpowicza 

– radcę w Biurze Kryminalnym KGP.  

 

W konferencji uczestniczyli parlamen-

tarzyści, przedstawiciele władz samo-

rządowych, policjanci oraz mieszkań-

cy powiatu braniewskiego. 

 

 

 

 

Wystawa „Policja  

w ochronie  

dziedzictwa narodowego"  

prezentowana była również  

w Komendzie  Powiatowej Policji  

w Braniewie.  

 

 

Każdy mógł zapoznać się z problema-

mi ochrony polskich zabytków i wiodą-

cej w tym zakresie roli Policji,  

ze szczególnym uwzględnieniem 

prawnych, kryminologicznych i krymi-

nalnych aspektów zaboru dóbr kultury. 

 

Wystawa, która prezentowana 

była w Braniewie, wcześniej go-

ściła między innymi w ambasadzie 

polskiej  

w Paryżu,  

Parlamencie 

Europejskim, 

w Kijowie,  

we Lwowie 

oraz  

na Jasnej 

Górze. 

Honorowy patronat nad przedsięwzię-

ciem objął Minister Spraw Wewnętrz-

nych Jacek Cichocki oraz Minister 

Kultury i Dziedzictwa Narodowego 

Bogdan Zdrojewski.  

 

 

 

 

 

asp. Marek Giecewicz 



 „Bezpieczny lód 2013” 
 

Po raz kolejny  
Komenda  

Miejska Policji  
w Olsztynie 

przeprowadzi 
działania  

profilaktyczne 
„Bezpieczny lód 

2013”.  
Będą one  prowadzone wspólnie ze starostwem powiatowym  oraz Centrum Edukacji i Inicjatyw Kulturalnych w Olsztynie.   Program skierowany jest zarówno  do dzieci szkół podstawowych,  jak i osób dorosłych.  W ramach tegorocznej akcji zapla-nowano cztery spotkania,  które obejmą ponad 2 tysiące osób. Ważnym elementem spotkań będą zabawy na akwenach uczące dzieci bezpiecznych zachowań, a rodziców prawidłowego postępowania  z dziećmi bawiącymi się na lodzie.  

 Pierwszy  z zaplanowanych festynów odbędzie się 11 stycznia na plaży miejskiej w Olsztynku (jezioro Je-miołowo,) następne festyny przepro-wadzone zostaną: w Dobrym Mie-ście (Jezioro Limajno, miejscowość Swobodno, 14 stycznia); w Barcze-wie (miejscowość Tumiany, Jezioro Pisz, 16 stycznia); oraz w Biskupcu (plaża Słoneczny Brzeg,  nad Jeziorem Dadaj- 18 stycznia). 
 Początek festynów przewidziany jest 

na godzinę 10:00. 
 Do akcji włączyli się: Straż Leśna  i Leśnicy z Nadleśnictw- Olsztynek, Jagiełek, Nowe Ramuki, Kudypy, Olsztyn, Wipsowo, Wichrowo.  

   sierż. sztab. Krzysztof Wasyńczuk 
Str. 17 

numer 76 (4/6) 

 
Ostródzcy policjanci, 
przy wsparciu Starosty 
Ostródzkiego  
oraz Burmistrza Miasta 
Ostróda zorganizowali 
dla dyrektorów szkół 
gimnazjalnych oraz po-
nadgimnazjalnych,  
nauczycieli, psycholo-
gów, pedagogów i kura-
torów z całego powiatu 
oraz wszystkich chęt-
nych rodziców, konferencję dotyczącą problemu używania przez 
młodzież marihuany i środków zastępczych tzw. dopalaczy.  
Konferencja miała na celu m.in. przygotowanie dorosłych, na co 
dzień współpracujących z młodzieżą, do dyskusji na temat  
uzależnienia od narkotyków. 
 

R o z m a w i a l i  o  n a r k o t y k a c h  
 
Konferencję, która odbyła się 14 grudnia 2012 roku na Zamku w Ostród-
zie, otworzył Komendant Powiatowy Policji w Ostródzie 
mł. insp. Krzysztof Fic, który wyraził  nadzieję, że to spotkanie będzie 
początkiem zawiązania się grupy sprzymierzeńców w walce o życie  
i zdrowie młodych ludzi.  
Za zorganizowanie konferencji podziękował Dyrektor Miejskiego Zespołu 
Profilaktyki i Terapii Uzależnień Błażej Gawroński, który był jednym  
z prelegentów spotkania. Wśród osób, które zabierały głos na konferencji 
znaleźli się również terapeuta uzależnień Robert Kuriata oraz Zdzisław 
Sokołowski z Powiatowego Inspektoratu Sanitarnego.  

Starosta Ostródzki wyraził nadzieję, że konferencja rozpocznie cykl  
spotkań prowadzących do tego, że dorośli będą dla młodzieży partnerami 
do rozmów również na takie tematy, jak narkotyki i uzależnienie od nich. 
 - „Cieszymy się z obecności naczelników wydziałów oświaty, dyrektorów 
szkół i młodzieży” – podkreślał Włodzimierz Brodiuk. Zapewnił, że tera-
peuci będą się teraz spotykali z nauczycielami, rodzicami i młodzieżą  
w szkołach, aby rozmawiać na tematy dotyczące problemu marihuany  
i dopalaczy.  
 
    mł. asp. Bożena Bujakiewicz 
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Mrągowo: Uroczyste pożegnanie  

policjantów odchodzących na emeryturę 
 

Pod koniec grudnia w mrągowskiej komendzie 

odbyło się uroczyste spotkanie z policjantami, 

którzy przechodzą na emeryturę.  

Komendant Powiatowy Policji w Mrągowie 

 mł. insp. Tomasz Klimek podziękował  

funkcjonariuszom za wzorową i sumiennie  

wykonywaną służbę.  

W uroczystym pożegnaniu wzięła udział kadra 

kierownicza komendy, policjanci i pracownicy.  

 

Komendant Powiatowy w imieniu kierownictwa  

jednostki podziękował policjantom odchodzącym  

na emeryturę za ich zaangażowanie w pracy,  

za sumienne i wzorowe wykonywanie obowiązków  

i wyraził uznanie za ich wysiłek i wkład włożony  

w pracę na rzecz bezpieczeństwa i porządku publicz-

nego na terenie powiatu mrągowskiego. 

 

Mł. insp. Tomasz 

Klimek życzył 

funkcjonariu-

szom przecho-

dzącym na emeryturę realizacji marzeń oraz szczę-

ścia i wszelkiej pomyślności. 

 

Na emeryturę przeszli: 

asp. szt. Piotr Gieczewski – policjant Wydziału Krymi-

nalnego 

asp. Grzegorz Sienkiewicz - dyżurny 

mł. asp. Artur Rydel - dzielnicowy 

  

Policjanci otrzymali listy gratulacyjne i pamiątkowe 

upominki.  

 

 

 
Asp. sztab. Kazimierz Biedulski 
kierownik Posterunku Policji  
w Łukcie przeszedł na zasłużoną 
emeryturę.  
W uroczystości pożegnania  
ze służbą uczestniczyli nie tylko 
policjanci, ale również przedstawi-
ciele władz samorządowych.  
 
Asp. sztab. Kazimierz Biedulski  
funkcję kierownika posterunku pełnił 
przez ponad cztery lata, jednak całe 
swoje zawodowe życie poświęcił 
zwalczaniu przestępczości  
i zapewnieniu bezpieczeństwa   
mieszkańcom Łukty.  
W Policji służył blisko 22 lata.  
Prawie cały ten czas spędził  
w Posterunku Policji w Łukcie, gdzie 
trafił w 1992 roku.  

Przez wiele lat pełnił służbę na stano-
wisku dzielnicowego, w 2008 roku 
awansował na stanowisko kierownika 
posterunku.  
Za swoje zasługi był wielokrotnie  
nagradzany.  
 
W czasie uroczystości pożegnania 
asp. sztab. Kazimierza Biedulskiego 
ze służbą w Policji, Zastępca Komen-
danta Powiatowego Policji w Ostród-
zie podinsp. Marek Żebrowski życzył 

mu samych  sukcesów i wkro-
czenia w jeszcze bardziej intere-
sujący etap życia. 
 Podziękował jednocześnie  
za wkładaną w codzienną pracę 
energię, za wiedzę i serce  
do pracy.  
Do tych życzeń przyłączyli się 
zaproszeni goście i policjanci. 

Starosta ostródzki Włodzimierz Bro-
diuk oraz wójt gminy Łukta życzyli 
przede wszystkim odpoczynku  
na zasłużonej emeryturze, ale też 
sukcesów wynikających z zaangażo-
wania na rzecz gminy Łukta, gdzie 
były już policjant pełni funkcję prze-
wodniczącego rady gminy.  
Wszyscy zgodnie twierdzili, że  
asp. sztab. Kazimierz Biedulski może 
czuć pełną satysfakcję z dobrze  
spełnionego obowiązku. 

 

mł. asp. Bożena Bujakiewicz 

st. post. Dorota Kulig  
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Policjanci  uratowal i  dwóch mężczyzn  
 
Policjanci z Rewiru Dzielnicowych w Biskupcu dzięki swojej 
odwadze i sprawnie przeprowadzonej akcji uratowali życie 
dwóch mężczyzn, którzy rozpalili ognisko w budynku opusz-
czonego dworca PKP. Obaj mężczyźni byli  
pijani. Jeden z nich z podejrzeniem odmrożenia 
nóg i objawami zaczadzenia trafił do szpitala, 
drugi noc spędził w policyjnej celi.  
 
Pod koniec grudnia 2012 r. w Lipinkach o godzinie 
23:00 policjanci zostali wezwani na interwencję  
do starego, nieczynnego budynku dworca PKP, 
gdzie zgłaszający mężczyzna zauważył wydobywa-
jący się przez nieszczelne okno dym.  
Z informacji funkcjonariuszy wynikało, że w budynku tym często 
przebywają i gromadzą się osoby bezdomne. Policjanci nie-
zwłocznie pobiegli na pierwsze piętro budynku, gdzie panowało 
silne zadymienie, ograniczające całkowicie widoczność.  
W jednym z pomieszczeń zlokalizowali źródło ognia - na środku 
pokoju było rozpalone ognisko, w którym paliły się zasłony i stare 
butelki. Niezwłocznie, przy użyciu gaśnicy samochodowej z ra-
diowozu, policjanci ugasili ognisko i otworzyli okno by przewie-

trzyć pomieszczenie. Wtedy zauważyli siedzącego na podłodze 
półprzytomnego mężczyznę oraz leżącego obok na wersalce 
drugiego mężczyznę, który również nie reagował na wezwania  
do opuszczenia budynku. W trakcie rozmowy z jednym z nich 
ustalono, że jest bezdomny, a jego kolega leżący na wersalce ma 

odmrożone nogi i nie może się poruszać.  
Na miejsce wezwano Straż Pożarną i Pogotowie 
Ratunkowe, a następnie sprowadzono chorego 
mężczyznę na zewnątrz budynku, gdzie po przy-
jeździe załogi karetki pogotowia została mu udzie-
lona pomoc medyczna. Mężczyzna został przewie-
ziony na oddział chirurgiczny z podejrzeniem od-
mrożenia kończyn dolnych i zaczadzenia.  
 
Na miejscu zastęp Ochotniczej Straży Pożarnej z 
Lipinek dogasił pożar, sprawdzono również pozo-

stałe pomieszczenia, ale na szczęście nie ujawniono innych 
osób. Z uwagi na realne zagrożenie dla życia i zdrowia drugiego 
z mężczyzn zatrzymano w policyjnej celi do czasu wytrzeźwienia.  
 
 
    sierż. Ludmiła Mroczkowska 
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